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§ 1 
Val av justerare, dag för justering och godkännande av 
dagordning  

Beslut  
1. Rashid Mohammed (V) och Ole-Jörgen Persson (M) utsågs 

att justera protokollet från dagens sammanträde. Justeringen 
äger rum den 20 december 2024. 

2. Dagordningen godkänns. 
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§ 2 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/1103 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1103-1 Överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § föräldrabalken 
(FB) 
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§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/1009 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1009-1 Upphörande av umgängesbegränsning 
enligt 14 § 3 st LVU 
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§ 4 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/1106 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1106-1 Upphörande av hemlighållande av 
vistelseort enligt 14 § 3 st LVU 
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§ 5 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/1107 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1107-2 Upphörande av hemlighållande av 
vistelseort enligt 14 § 3 st LVU 
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§ 6 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/1143 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1143-1 Förbud att utöva umgänge enligt 14 § 
2 st 1 p LVU 
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§ 7 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollen till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmälan av Järva sociala delegationens protokoll från den 27 
november 2024, den 4 december 2024, den 10 december 2024, den 
11 december 2024 och den 18 december 2024. 
  
Nämnden ajournerades mellan klockan 17.32  för allmänhetens 
frågestund (frågestunden startade klockan 18.00) och fika med 
allmänheten. 
Sammanträdet återupptogs klockan 19.15 
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§ 8 
Verksamhetsplan 2025 för Järva stadsdelsnämnd  
JÄRVA 2024/984 
 

Beslut  
1. Verksamhetsplan 2025 för Järva stadsdelsnämnd godkänns 

och överlämnas till kommunstyrelsen och stadens revisorer. 
2. Ansökan om driftmedel för biologisk mångfald avseende 

hållbara koloni-och fritidsträdgårdar görs hos 
kommunstyrelsen om 0,4 mnkr, se bilaga 3a. 

3. Ansökan om driftmedel för biologisk mångfald avseende 
skötsel av fornminnen görs hos kommunstyrelsen om 0,9 
mnkr, se bilaga 3a. 

4. Ansökan om driftmedel för biologisk mångfald avseende 
skötselåtgärder för att gynna biologisk mångfald i 
stadsdelsområdet görs hos kommunstyrelsen om 0,6 mnkr, 
se bilaga 3a. 

5. Ansökan om driftmedel för högtider och evenemang görs 
hos kommunstyrelsen om 1,2 mnkr, se bilaga 3a. 

6. Ansökan om driftmedel till medborgarbudget för 
omgestaltning av dansbana i Akalla by görs hos 
kommunstyrelsen om 0,3 mnkr, se bilaga 3a. 

7. Ansökan om driftmedel för stöd och dialog med koloni- och 
fritidsgårdsföreningar görs hos kommunstyrelsen om 0,2 
mnkr, se bilaga 3a. 

8. Ansökan om medel för klimatinvestering avseende 
multifunktionell växtkonstruktion för mildrad värme-ö 
effekt görs hos kommunstyrelsen om 0,8 mnkr, se bilaga 3b. 

9. Ansökan om medel för klimatinvestering avseende 
renovering av plaskdamm görs hos kommunstyrelsen om 5,0 
mnkr, se bilaga 3b. 

10. Ansökan om medel för trygghetsinvestering avseende 
motionsspår som sammankopplar Tensta, Hjulsta och 
Rinkeby görs hos kommunstyrelsen om 6,9 mnkr, se bilaga 
3b. 

11. Ansökan om medel för trygghetsinvestering avseende 
upprustning av plantering vid Kista centrum, 
Brandesgången, görs hos kommunstyrelsen om 0,4 mnkr, se 
bilaga 3b. 

12. Ansökan om medel för trygghetsinvestering avseende 
vajerbelysning Svandammen görs hos kommunstyrelsen om 
0,3 mnkr, se bilaga 3b. 

13. Ansökan om medel för trygghetsinvestering avseende pop-
up aktivering med kulturinslag i Husby görs hos 
kommunstyrelsen om 1,5 mnkr, se bilaga 3b. 
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14. Ansökan om medel för trygghetsinvestering avseende 
konstutsmyckning Nidarosparken i Husby görs hos 
kommunstyrelsen om 0,3 mnkr, se bilaga 3b. 

15. Ansökan om medel för trygghetsinvestering avseende 
upprustning av Gullingeparken och torgyta vid och kring 
Tensta centrum görs hos kommunstyrelsen om 5,8 mnkr, se 
bilaga 3b. 

16. Ansökan om medel för trygghetsinvestering avseende 
konstutsmyckning Rinkeby och Tensta görs hos 
kommunstyrelsen om 1,4 mnkr, se bilaga 3b. 

17. Ansökan om investeringsmedel för biologisk mångfald 
avseende ängar i Järva görs hos kommunstyrelsen om 2,1 
mnkr, se bilaga 3b. 

18. Ansökan om investeringsmedel för biologisk mångfald 
avseende gemensamhetsodling görs hos kommunstyrelsen 
om 0,3 mnkr, se bilaga 3b. 

19. Ansökan om investeringsmedel för naturreservat avseende 
koloni- och fritidsträdgårdarna inom Igelbäckens 
naturreservat görs hos kommunstyrelsen om 4,0 mnkr, se 
bilaga 3b. 

20. Ansökan om investeringsmedel för naturreservat avseende 
portabla toaletter inom Järva naturreservat, Akalla by, görs 
hos kommunstyrelsen om 0,1 mnkr, se bilaga 3b. 

21. Ansökan om investeringsmedel för parkskötsel i egen regi 
görs hos kommunstyrelsen om 8,2 mnkr, se bilaga 3b. 

22. Ansökan om investeringsmedel för trädplantering och viss 
trädvård görs hos kommunstyrelsen om 1,6 mnkr, se bilaga 
3b. 

23. Ansökan om investeringsmedel för upprustning av parkmiljö 
i anslutning till förskolegårdar görs hos kommunstyrelsen 
om 1,8 mnkr, se bilaga 3b. 

24. Ansökan om medel för kompetensutvecklingsinsatser 
avseende geriatrik inom LSS om 255 tkr, se bilaga 8a. 

25. Ansökan om medel för kompetensutvecklingsinsatser 
avseende svenska språket om 725 tkr, se bilaga 8b. 

26. Ansökan om medel för kompetensutvecklingsinsatser 
avseende demens om 254 tkr, se bilaga 8c. 

27. Ansökan om medel för kompetensutvecklingsinsatser 
avseende palliativ vård om 202 tkr, se bilaga 8d. 

28. Ansökan om medel för kompetensutvecklingsinsatser 
avseende hälso- och sjukvård om 511 tkr, se bilaga 8e. 

29. Omslutningsförändringar om 12,0 mnkr godkänns och 
anmäls till kommunstyrelsen. 

30. För 2025 inrättas tolv resultatenheter, se bilaga 1. 
31. Ersättningsnivåer till nämndens utförarenheter inom 

äldreomsorg och funktionsnedsättning fastställs i enlighet 
med bilaga 5 

32. System för intern kontroll godkänns, se bilaga 6. 

Sida 11 (54)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 14/2024 
 

2024-12-19 

33. Väsentlighets- och riskanalys samt internkontrollplan 
godkänns, se bilaga 7. 

34. Stadsdelsförvaltningen ska i tertialuppföljningar och 
verksamhetsberättelse redovisa arbetet med Stockholms 
stads Miljöprogram 2030 med särskilt fokus på cirkulär 
ekonomi och hur invånare involveras i omställningen. 

 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Robert Westerlund (SD) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 1 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  
Förslag till beslut: 

1. Att avslå stadsdelsförvaltningens förslag till beslut 
2. Att uppdra åt förvaltningen att återkomma med ett förslag 

till verksamhetsplan som grundar sig i Moderaternas 
budgetreservation i kommunfullmäktige samt i enlighet med 
vad som nedan anförs 

  
Vårt förslag till verksamhetsplan för Järva stadsdelsnämnd har sin 
utgångspunkt i Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och 
Kristdemokraternas gemensamma vision för Stockholms framtid: 
En frihetlig, framtidsinriktad, trygg och hållbar stad med en 
mångfald av människor, företag och föreningar. Vi bejakar stadens 
styrkor och särart, och framförallt tror vi passionerat på 
stockholmarnas potential och möjligheter att var och en och 
tillsammans forma sina egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
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sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
  
Rinkeby-Kista och Spånga-Tensta stadsdelsnämnder slogs ihop till 
Järva stadsdelsnämnd den 1 juli 2023. Moderaterna står fast vid vår 
uppfattning att Spånga inte borde, och alltjämt inte bör, ingå i den 
nya stadsdelen. Järva och Spånga har synnerligen olika 
problembilder och förutsättningar och båda delarna skulle må bättre 
av att skilja på sig. Vi ser också hur stadsdelsförvaltningens olika 
resurser i första hand koncentreras kring Järva och inte i tillräcklig 
omfattning kommer Spånga till godo. Detta behöver förändras. 
Järvas budget omsluter ungefär 3,2 miljarder kronor. För oss 
moderater är det självklart att prioritera stadsdelens kärnuppgifter; 
äldreomsorg, socialtjänst och förskola. Utöver det vill vi prioritera 
tryggheten för stadsdelens invånare. Med det som utgångspunkt för 
våra prioriteringar behöver annat prioriteras ned. 
  
Stöd till civilsamhället 
Moderaterna föreslår att dagens ordning med stadsdelens 
föreningsbidrag avvecklas. Det system vi har, och har haft under en 
stor mängd av år, är administrativt betungande för såväl 
föreningarna som stadsdelen, kontrollen och uppföljningen är för 
svag och resultaten står inte i proportion till den arbetsinsats som 
läggs ned för att få medel. 
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Vi vill därför att stadsdelen utreder ett nytt system för stöd till små 
föreningar som i huvudsak ska baseras på praktiskt stöd och 
rådgivning eller tillhandahållandet av lokaler. 
Stadsdelens långsiktiga åtaganden genom IOP-avtal med 
civilsamhället ska behållas och utvecklas. Vi vill se en större 
geografisk spridning av de föreningar som har IOP-avtal så att alla 
delar av stadsdelen är representerade. Särskilt Norra Järva och 
Spånga är i dag underrepresenterade i relation till andra delar av 
stadsdelsområdet. IOP-avtalen ska vara långsiktiga, transparenta, 
uppföljningsbara och lätta komma ur i de fall samarbetet av någon 
anledning behöver avbrytas. 
Vi ser positivt på ett IOP-samarbete med Spånga företagarförening 
om marknader och nationaldagsfirande i Spånga. 
  
Trygghet 
Under det grönblå styret i Stockholm mandatperioden 2018 – 2022 
satsades stora resurser på det lokala trygghetsarbetet. Genom att dra 
in stora delar av den centrala finansieringen av ordningsvakter i 
staden försvann också lokalt förankrade ordningsvakter i Järva. 
Moderaterna vill återinföra dessa och prioriterar det i vår budget. 
Ordningsvakter behövs i hela stadsdelsområdet men vi vill särskilt 
peka ut Spånga station och Kista busstorg som områden som bör 
prioriteras. 
Arbetet med platssamverkan behöver en skjuts framåt. Genom att 
fastighetsägare, staden, polis och näringsliv går samman skapas 
förutsättningar för levande stadsytor som ökar tryggheten. I Tensta, 
Husby, Rinkeby och Hjulsta finns goda förutsättningar för att 
utveckla platssamverkan framöver. En kombination av en medveten 
satsning på ordningsvakter, samverkan med Polisen och 
platssamverkan med övriga aktörer är en viktig pusselbit för att 
motverka öppna drogscener. 
Området kring Kista busstation behöver rustas upp och tryggheten 
öka. Många, boende så väl som besökare och pendlare, vittnar om 
stök, bråk och en upplevelse av otrygghet just här. I området bör 
ambulerande ordningsvakter vara en självklar del av det 
trygghetsskapande arbetet som stadsdelen bedriver. Tillsammans 
med region Stockholm och Polisen behöver en samlad strategi tas 
fram som kan öka tryggheten, trivseln och attraktiviteten kring 
Kista busstation. 
Genom regeringens arbete för att öka tryggheten i Sverige har en 
rad reformer skett för att trycka tillbaka kriminaliteten. En sådan del 
är att det från 1 maj 2025 införs nya regler för kameraövervakning. 
Bland annat tas kravet på tillstånd till kamerabevakning bort, 
brottsbekämpande myndigheter får möjlighet att bedriva 
kamerabevakning på fler platser och möjligheterna för 
brottsbekämpande myndigheter att kamerabevaka i brådskande fall 
förbättras. Järva är en stadsdel som behöver fler kameror än idag på 
såväl brottsutsatta som otrygga platser. 
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Järva ska vara tryggt, rent och snyggt. Att stadsdelen håller rent, ser 
till att det finns tillräckligt med papperskorgar, att dessa töms när de 
är fyllda, arbetar mer effektivt emot råttor och andra skadedjur hör 
till det som borde vara stadsdelens eller kommunens kärnuppgifter. 
Detta måste gälla i alla delar av stadsdelen och tillsammans med 
medborgarna behöver mer ansvar tas för att se till att vi lever i en 
ren och snygg stadsdel. 
  
Näringsliv 
Genom arbetet i stadsdelens lokala Näringslivsråd ska 
förutsättningarna för samverkan och samarbete med lokala 
företagare bli bättre. Även om förutsättningarna skiljer sig åt mellan 
de olika delarna av stadsdelen består vårt näringsliv av flera, lokala 
entreprenörer som jobbar hårt veckans alla dagar för att få sin 
verksamhet att gå ihop. Vi vill att Järva ska ha ett företagsklimat i 
världsklass med många nya idéer för framtiden. Här har stadsdelen 
en viktig uppgift att bidra till Stockholms attraktivitet för talanger, 
genom att erbjuda såväl en trygg stadsdel, som en stimulerande 
uppväxtmiljö för den som väljer att bosätta sig här med sin familj. 
Vi är djupt bekymrade över situationen i Kista där många lokaler 
står tomma. Det vore förödande ifall det inte ändras och Kista 
återigen blir en attraktiv plats för företagen att etablera sig i och 
verka på. Signaler, bl.a. från Ericsson är djupt oroande. Här måste 
mer göras för att behålla befintliga hyresgäster och locka flera till 
stadsdelen. 
För Moderaterna är det avgörande att bevara valfriheten, stimulera 
konkurrensen och öka människors självbestämmande. Vi motsätter 
oss åtgärder från den vänsterledda majoriteten att ta tillbaka 
verksamheter som lagts ut på entreprenad i egen regi. Tvärt om är 
det vår uppfattning att alla de delar av stadsdelens verksamheter 
som inte innefattar myndighetsutövning som huvudregel bör 
upphandlas i konkurrens. Detta gäller inom äldreomsorgen, men 
också fritidsverksamheten. I Spånga-Tensta var nästan alla 
fritidsgårdar utlagda på entreprenad. Vi vill att detta även ska gälla 
de fritidsverksamheter för unga som fanns inom den gamla 
stadsdelsnämnden i Rinkeby-Kista. 
  
Socialtjänst 
Alla behöver stöd någon gång i livet och vi ska ha ett starkt socialt 
skyddsnät som har som mål att hjälpa människor att stå på egna 
ben. Socialtjänsten utvecklas och ställa tydliga krav i kombination 
med stöd och motiverande samtal. Insatser för barn och unga ska 
särskilt prioriteras i en nära samverkan mellan socialtjänst och 
förskola. Trefas är en viktig beståndsdel i Järvas arbete med att 
minska kriminalitet och våld. Om behov finns bör fler 
socialsekreterare ha sin placering vid Polishuset i Rinkeby för att 
stärka samverkan mellan Polis och socialtjänst. Vi är även öppna 
för ytterligare närmare och än mer praktiskt samverkan mellan 
skola och socialtjänst där det i vissa skolor, under viss tid kanske 
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kan vara aktuellt ha socialsekreterare mer eller mindre permanent 
placerade. 
Andelen vuxna med långvarigt ekonomiskt bistånd är relativt 
konstant och något vi måste följa noggrant.  I 
tuffa ekonomiska tider behöver vi ta höjd för att behovet av 
försörjningsstöd kan komma att öka under året. Samtidigt som vi 
måste jobba aktivt för att bidra till att fler stärker sina egna 
jobbchanser. 
  
Integration 
Järva har ett integrationsunderskott. Stadsdelen behöver ta kliv 
framåt, tillsammans med den övriga staden, för att motverka 
segregation och skapa mer integration i det svenska samhället. I det 
sammanhanget spelar förskolan en mycket viktig roll. Fler, och mer 
effektiva åtgärder behöver vidtas för att öka inskrivningsgraden i 
förskolan och höja personalens språkkunskaper i svenska språket. 
En väg att gå kan vara att införa språktester för personal. 
I grunden gäller detta även inom äldreomsorgen. Det är avgörande 
att personalens språkkunskaper i svenska är på en god nivå. För att 
säkerställa detta bör man se över möjligheterna för språktester även 
här. 
Moderaterna motsätter sig att försök med könsseparerade badtider i 
Husbybadet fortsätter. Stadsdelens stöd till detta ska omedelbart 
avslutas och inga nya liknande avtal ingås. Vi kan aldrig acceptera 
att stadsdelen direkt eller indirekt stödjer verksamheter som främjar 
segregation och förlegade könsnormer. 
Stadsdelen ska aktivt stödja och verka för värderingar som handlar 
om jämlikhet, hbtq-rättigheter, demokrati och barns deltagande och 
rättigheter i beslutsprocesserna. I det sammanhanget vill se en 
fortsatt och breddad satsning på Pride i Järva. 
  
Avslutning 
Den vänsterledda majoriteten i Järva har beslutat att utreda 
förutsättningarna för ett nytt förvaltningshus på gamla 
Kämpingeskolan i Tensta. Planerna har fortskridit under 2024 och 
förväntas ta ytterligare steg framåt under kommande år. 
Moderaterna motsätter sig detta och hänvisar till att stadsdelen dels 
har ett nytt förvaltningshus i Tensta (Elinsborgsbacken) samt ett 
fullt ut fungerande komplement i Kista (gamla Rinkeby-Kista 
stadsdelsförvaltning). Att i ett pressat ekonomiskt läge lägga 
resurser på ett nybygge är ett rent slöseri med skattemedel. I stället 
bör stadsdelen satsa på de förvaltningshus vi redan har och 
därutöver lägga så mycket verksamhet vi bara kan i övriga delar av 
stadsdelsområdet. 
Moderaterna förordar att stadsdelen renodlar verksamheten vid 
Medborgarkontoren i syfte att effektivisera och stärka 
grunduppdraget som måste vara hjälp till självhjälp för de 
medborgare som använder sig av Medborgarkontorens service. 
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Medborgarkontoren ska vara en hjälp till självhjälp för de som är i 
behov av det, särskilt viktigt är bland annat skuldrådgivning. 
  
Reservation 2 
Åsa Nilsson Söderström (L) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 
2. Att uppdra åt förvaltningen att revidera verksamhetsplanen i 

enlighet med som anförs nedan. 
3. Att därutöver anföra följande 

  
Verksamhetsplanen för Järva stadsdelsnämnd har sin utgångspunkt i 
Liberalernas, Moderaternas, Centerpartiets och Kristdemokraternas 
gemensamma vision för Stockholms framtid: En frihetlig, 
framtidsinriktad, trygg och hållbar stad med en mångfald av 
människor, företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor och 
särart, och framförallt tror vi passionerat på stockholmarnas 
potential och möjligheter att var och en och tillsammans forma sina 
egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
  
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
  
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
  
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
  
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
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verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
  
Liberalerna vill se ett tydligare fokus på utökat samarbete mellan 
socialtjänsten och förskolan. Med tidiga insatser redan när barn går 
i förskolan går det att förebygga framtida sociala problem och/eller 
kriminalitet. Särskild uppmärksamhet behöver fästas vid små barn 
med höga nivåer av ihållande aggressivt beteende, då detta visat sig 
ha starkt samband med att utveckla grov våldsbrottslighet senare i 
livet. För ett litet barn kan det räcka med mindre ingripande 
åtgärder och handlar främst om olika föräldrastödjande insatser. 
Desto äldre barnet blir utan att socialtjänsten kommer in desto mer 
komplex problematik. Liberalerna satsar därför på socialtjänst i 
skola och förskola i samtliga stadsdelar i sitt förslag till budget för 
2025. 
  
De skolsociala team som visat sig vara en framgång för att hjälpa 
elever med hög skolfrånvaro tillbaka till skolan vill vi se utvecklas. 
Vi välkomnar att den rödgröna majoriteten fortsatt arbetet 
arbetsmodellen men mer behöver göras och vi vill se både en 
förstärkning och vidareutveckling av teamen. 
  
Staden ska arbeta för parker, natur- och kulturreservat och 
naturområden med hög kvalitet och ökad biologisk mångfald. 
Vikten av just biologisk mångfald för våra grönområden ska inte 
underskattas. Vi föreslår därför ett särskilt stöd till stadsdelarna i 
arbetet för att öka den biologiska mångfalden och säkerställa 
välmående parker och natur i hela staden. 
  
Som en av Sveriges största arbetsgivare har staden ett stort ansvar 
för att säkerställa att anställda medarbetare upplever god 
arbetsmiljö. En viktig del i det arbetet är friskvård för medarbetare, 
där personalen själva bör få välja om de önskar en högre 
friskvårdsersättning i pengar eller möjlighet till en friskvårdstimme 
varje vecka. 
  
Personer med funktionsnedsättning ska kunna leva ett så 
självständigt liv som möjligt. Målgruppens behov av stödinsatser 
varierar stort men för många är beviljade timmar ledsagning eller 
insatser från socialpsykiatrin avgörande för ett bra liv. Det är därför 
anmärkningsvärt att anslagen till brukare inom LSS återkommande 
varit på ytterst låga nivåer i samtliga av stadens budgetar 
innevarande mandatperiod. Liberalerna föreslår i sin 
budgetreservation en förstärkning av både ledsagning och 
socialpsykiatrin, och vill i förlängningen se att inrättande av 
omsorgsprisindex (OPI) utreds och införs även för LSS. 
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Ofrivillig ensamhet är ett stort hälsoproblem i vårt samhälle. Alltför 
många äldre lever idag i isolering. Liberalerna har drivit på för att 
säkerställa att det i varje stadsdel finns träffpunkter och 
möteslokaler som är öppna även på somrar och storhelger liksom att 
föreningslivet har fått medel för att anordna aktiviteter för äldre på 
somrarna. Men social isolering behöver motarbetas på mer än ett 
sätt. Stadsdelsnämnderna har ett stort ansvar i att fortsätta det 
arbetet och genom samordnade insatser bryta ofrivillig ensamhet 
bland äldre. Detta behöver vara ett prioriterat arbete i 
verksamhetsplanen. 
  
Stadsdelsnämnderna ska säkerställa att det finns en mångfald av 
boendeformer och att de äldre som behöver komma till ett 
äldreboende får göra det i tid. Samtidigt måste servicehusen som 
boendeform värnas och om nuvarande bestånd behöver renoveras 
eller rivas ska boende erbjudas plats i annan likvärdig bostad. 
Stadens måste kunna erbjuda den form av mellanboende som 
servicehusen innebär. Vi vill att äldres valfrihet värnas och det 
innebär reell möjlighet att få plats på ett servicehus eller 
motsvarande, som erbjuder en god levnadsstandard. 
  
Slutligen är det återigen tydligt att uppföljningen av omhändertagna 
barn inte prioriteras av den rödgröna majoriteten. Det är en ytterst 
utsatt grupp barn och unga som staden övertagit föräldrarollen för 
och då måste det ske med målet att samhället ska vara den bästa 
föräldern. Det är också en grupp som löper förhöjd risk att dras in i 
kriminalitet innan, under och efter en placering. Att staden 
fortfarande inte systematiskt följer upp dessa barns skolgång, hälsa, 
tandhälsa och fortsatta stödbehov är ett underbetyg. 
  
I övrigt hänvisar vi till Liberalernas budgetreservation 2025. 
  
Reservation 3 
Robert Westerlund (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma till Järva 

stadsdelsnämnd med en verksamhetsplan utifrån 
Sverigedemokraternas skuggbudget 2025 

3. därutöver anföra följande 
  
Sverigedemokraterna har i sin skuggbudget för 2025 redogjort för 
våra visioner, mål och inriktningar. För att genomföra detta ska 
förvaltningen återkomma till nämnden med en omarbetad 
verksamhetsplan. 
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Reservation 4 
Patrick Amofah (C) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att avslå förvaltningens förslag till verksamhetsplan och 
budget 2025 

2. Att återkomma med ett förslag till verksamhetsplan och 
budget utifrån Centerpartiets reservation i 
kommunfullmäktige 

3. Att därutöver anföra följande 
  
Verksamhetsplanen för Järva stadsdelsnämnd har sin utgångspunkt i 
Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och Kristdemokraternas 
gemensamma vision för Stockholms framtid: En frihetlig, 
framtidsinriktad, trygg och hållbar stad med en mångfald av 
människor, företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor och 
särart, och framförallt tror vi passionerat på stockholmarnas 
potential och möjligheter att var och en och tillsammans forma sina 
egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
  
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
  
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
  
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
  
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
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stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
  
Centerpartiet har lämnat ett eget förslag till budget för Stockholms 
stad kommande år. Stockholm ska byggas attraktivt, hållbart och 
tätt och vara en levande och socialt hållbar stad. Staden ska planeras 
inte enbart för att få rum med så många bostäder som möjligt, utan 
också för att bostadsområdena som växer fram ska ha god tillgång 
på förskolor, idrottsytor, grönområden och rum för kultur och 
möten. Järva stadsdelsnämnd ska arbeta för att säkerställa dessa 
målsättningar. 
  
Segregationen i Stockholm är ett resultat av årtionden med 
misslyckad stadsplanering och bostadspolitik. Staden måste byggas 
hållbart genom att blanda olika boendeformer och bostadsstorlekar. 
Alla ska få plats i Stockholm och människor med olika erfarenheter 
ska kunna träffas i sin vardag. Staden ska inspireras av den sk. 
Helsingforsmixen, där äganderätter, bostadsrätter, privatägda 
hyresrätter och subventionerade hyresbostäder blandas ner på 
kvartersnivå i alla bostadsområden, såväl i ytterstaden som Järva 
som i innerstaden. Genom att diversifiera bostadsbeståndet främjas 
social integration, en tryggare boendemiljö, och möjligheterna att 
bo kvar i ett område man känner starkt för även om livssituationen 
förändras. 
  
Vi förstår att försörjning genom eget arbete är avgörande för att 
människor ska få möjlighet att leva självständiga liv. För att 
möjliggöra detta krävs förståelse för näringslivets förutsättningar – 
vilket är jobbskaparna. Styrets inriktning om att ta in all verksamhet 
i egen regi är därför helt fel. 
  
Men för de som har hamnat mellan stolarna eller som behöver stöd 
för att kunna stå till arbetsmarknadens förfogande och komma i 
arbete behöver staden sätta in resurser. Fokus ska vara på de 
personer längst ifrån arbetsmarknaden. 
  
Inom äldreomsorgen är det viktigt att ha förståelse för den stora 
demografiska utmaningen vi står inför med en kraftig ökning av 
antalet äldre och färre i arbetsför ålder. Detta kommer att kräva 
tydliga prioriteringar för att säkerställa att alla får den vård och 
omsorg de behöver. Våra viktigaste förslag kopplade till detta: 
Mindre byråkrati – bättre omsorg 
  
Vi vill ta bort all onödig byråkrati och lägga resurserna på 
verksamheterna istället genom en automatiserad biståndsbedömning 
och hemtjänstinsatser som kan beviljas utan biståndsbedömning. 
Dessutom lägger vi 25 mnkr mer än majoriteten på generösare 
biståndsbedömning för att säkerställa att beslut om boende 
verkställs och att fler ska beviljas insatser. 
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Vi vill ta fram ett stadsövergripande utbildningsprogram för alla 
medarbetare inom äldreomsorgen, detta för att kontinuerligt stärka 
kompetensen och säkerställa att våra verksamheter ligger i framkant 
gällande arbetsmetoder och teknisk utveckling. Vi vill utöver detta 
göra en språksatsning för anställda inom äldreomsorgen. Minska 
social isolering och ofrivillig ensamhet. Ofrivillig ensamhet drabbar 
allt fler äldre med risk för isolering, nedsatt hälsa och sämre 
livskvalitet. Det kan också leda till ökad alkoholkonsumtion, sämre 
matvanor, fysiska problem och nedsatt självkänsla. Vi vill införa 
orosanmälan för äldre och bättre stödja föreningar som arbetar för 
att minska social isolering. Vi vill också starta upp ett pilotprojekt 
med studentbostäder i äldreboenden där studenter får en förmånlig 
hyra i utbyte mot social interaktion och tid tillsammans med de 
äldre på boendet. Inspiration från Nederländerna. 
  
I Järva och Stockholm ska alla ha friheten att forma och bestämma 
över sitt eget liv. Om livet förändras och människor hamnar i svåra 
situationer ska samhället finnas där och hjälpa både i stunden och 
för att komma vidare till en hållbar livssituation. Även om det 
personliga ansvaret för individens situation alltid är stort ska stödet 
finnas för den som behöver hjälp, särskilt när behovet är mycket 
stort. Stockholms stad har ett ansvar för de personer som bor i 
Stockholm. Byråkrati och bristande helhetssyn ska aldrig ge 
negativa konsekvenser för den enskilda. Oavsett vem du är eller var 
i staden du bor ska du ha samma möjligheter, samma trygghet och 
samma service. Det är extra allvarligt när barn far illa. Oavsett om 
det handlar om våld, psykisk ohälsa, försummelse eller ekonomiska 
svårigheter ska staden finnas där för att fånga upp de barn som på 
olika sätt behöver stöd. 
  
För att utjämna livschanser och ge fler barn en bra start i livet krävs 
tidiga insatser. Många gånger finns det redan i förskoleålder 
indikationer på vilka barn som riskerar att hamna snett senare i 
livet. Det ska finnas familjesociala team i varje förskola, en 
samverkan mellan socialtjänst, förskolan och vårdnadshavare. Detta 
för att tidigt fånga upp barn och familjer i behov av mer stöd, för att 
stävja desinformationskampanjer mot socialtjänsten och för att 
bättre stötta upp och vägleda förskolepersonalen vid 
orosanmälningar. 
  
Det är viktigt att arbeta för att förhindra att barn och unga dras in i 
kriminalitet genom både akuta och förebyggande åtgärder. Vi vill 
öka resurserna till det tidiga och förebyggande föräldrastödet. 
Staden ska satsa på trygga boendemiljöer, se till att unga klarar 
skolan och tidigt ge stödinsatser till barn och unga som riskerar att 
hamna i kriminalitet. Stödinsatser till barn och unga ska komma in 
direkt när det finns misstanke om att de riskerar att hamna i 
kriminalitet och stöd till föräldrarna ska erbjudas. För Centerpartiet 
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är det oacceptabelt att kriminella gäng sprider otrygghet i samhället. 
Gängen rekryterar allt längre ner i åldrarna och det har också blivit 
vanligare att tjejer/kvinnor dras in i grov organiserad brottslighet. 
Vi tror att nyckel till framgång är ett bra samarbete mellan alla delar 
i samhället, myndigheter och civilsamhället. Det behövs fler poliser 
och ordningsvakter, men också fler fältassistenter, nattvandrande 
föräldrar och ett engagerat föreningsliv. Vi vill att alla stadsdelar 
ska upprätta avtal med föreningslivet där föreningarna får 
ekonomiska ersättning för att nattvandra i sitt lokalsamhälle. 
 
  
Centerpartiet vill särskilt nämna följande satsningar ur vår 
budgetreservation: 
  

 Utveckla ett samarbete mellan staden och det privata 
näringslivet kopplat till feriejobb 

 permanenta satsningen på sommarjobb till åldersgruppen 
13–15 år i ytterstaden 

 Kompetensutveckling för kvinnor långt från 
arbetsmarknaden 

 Mer resurser till stadsdelsmammor och stadsdelssystrar 
 Satsa på avhopparverksamhet och ”från avhopp till arbete” 
 Stadsdelsnämnden ska arbeta för att 10 000 klimatsmarta 

bostäder byggs per år, samt med en blandning av 
upplåtelseformer, boendetyper och bostadsstorlekar i hela 
staden. 

 Centerpartiet vill verka för en revidering av 
markanvisningspolicyn i syfte att vid markanvisning 
öronmärka för 30 procent socialt hållbara bostäder, och i 
samband med detta ta ut lägre pris för byggrätterna i 
planprocessen verka för att främja underrepresenterade 
upplåtelseformer i alla områden, samt införa ett tak på två 
tredjedelar hyresrätter i Järva och i alla socioekonomiskt 
utsatta områden 

 säkerställa en blandning av bostadsstorlekar och 
upplåtelseformer på kvartersnivå i Järva och i hela staden 

 Vi vill rusta upp eftersatta bostadsområden. Revidera 
översiktsplan där staden byggs ihop och där segregation 
motverkas genom fler mötesplatser samt en mix av 
boendeformer och lägenhetsstorlekar. 

 Vi vill tillgängliggöra grönområden, upprustning av lokala 
centrum och investeringar i stadsmiljön. 

 Vi vill påbörja bygget av Järva Stadspark och utbyggnad av 
tvärbana mellan Kista och Vällingby. 

 Vi vill samarbeta med civilsamhälle och vi vill ha nära 
samverkan mellan skola, socialtjänst och polis. 

 Vi vill utöka och göra tidigt förebyggande arbete avseende 
både barn och föräldrar. 
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 Utveckla och stärka samverkan mellan socialtjänstens olika 
verksamheter för att hushåll med osäkra 
boendeförhållanden, särskilt barnfamiljer, ska hitta en 
varaktig bostad 

 Utgå från ett tydligt barnperspektiv och särskilt beakta barns 
behov när vuxna söker ekonomiskt bistånd 

 Säkerställa att handläggning av biståndsansökningar går 
snabbt, är rättssäkra och bidrar till att biståndstagare får en 
plan för egen försörjning på kortast möjlig tid 

 Tillsammans med utbildningsnämnden säkerställa att det 
finns skolsamordnare i varje stadsdel 

 Samverka med skolan och följa upp och sammanställa 
skolresultat för placerade barn och unga 

 Säkerställ att det finns tillräcklig uppslutning av 
fältassistenter i områden med störst behov 

 Utveckla arbetssätt där personer som riskerar hoppa av 
gymnasiet i högre utsträckning nås av tidiga insatser före 
skolavbrott. I arbetet ska även samverkan med fristående 
skolor stärkas 

 I samarbete med SHIS bostäder säkerställa att barnfamiljer i 
akut bostadslöshet inte placeras på vandrarhem eller 
liknande, utan erbjuds en långsiktig, trygg boendelösning 

 Samverka med arbetsmarknadsnämnden och genom 
Welcome House erbjuda nyanlända, både kommunanvisade, 
egenbosatta och deras anhöriga, en väg in och ett likställigt 
initialt stöd 

 I samarbete med bostadsbolagen fortsätta att arbeta 
vräkningsförebyggande 

 ta fram ett Lämna-program särskilt riktat till kvinnor som 
vill bryta en kriminell livsstil 

 Utveckla arbetet med konceptet “Bostad först” för att stödja 
personer ur hemlöshet 

 Arbeta för att utvidga arbetet med projektet Trefas till fler 
delar av staden tillsammans med berörda nämnder aktivt 
arbeta för att barnfamiljer inom SHIS genomgångsbostäder 
får bostadsvägledning och insatser som leder till en stabil 
bostadssituation och varaktig försörjning 

 Utveckla och stärka samarbetet med civilsamhällets 
organisationer som bedriver kompletterande verksamhet till 
stadens socialtjänst 

 Fortsätta intensifiera det uppsökande arbetet i stadens 
riskmiljöer i samarbete med polisen, stadens ordningsvakter 
och fältassistenter 

 Tillsammans med förskolenämnden och stadsdelsnämnderna 
etablera familjesociala team, samverkan mellan förskola, 
socialtjänst och vårdnadshavare för att möta barn som 
uppvisar riskbeteenden 
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 Vidareutveckla det förebyggande arbetet samt tidiga och 
kunskapsbaserade insatser  etablera ramverk för 
upprättandet av sociala utfallskontrakt, där staden och andra 
privata aktörer kan samverka för att uppnå vissa 
målsättningar 

 I ökad utsträckning utvärdera effekterna av socialtjänstens 
insatser 

 Prioritera samverkan med förskolan och skolan, oavsett 
huvudman, och polisen i arbetet med barn och unga 

 För att öka förtroendet för socialtjänsten behövs 
förtroendeskapande insatser i samarbete med civilsamhället 
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§ 9 
Begäran om yttrande över Revisionskontorets rapport - 
Orosanmälan i förskolan  
Yttrande gällande revisionsrapport, Dnr: RVK 2024/3 
JÄRVA 2024/856 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens yttrande över revisionsrapport 
Orosanmälningar i förskolan och överlämnar det till 
revisionskontoret. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Våren 2024 genomförde Stockholms stad revision av 
orosanmälningar i förskolan inom Farsta, Hässelby-Vällingby och 
Järva. Revisionen visade att det finns rutiner för att identifiera barn i 
riskzonen, men att dessa behöver stärkas för att möta lagkraven om 
anmälningsskyldighet. Rekommendationerna från revisionen är att 
stadsdelsnämnderna bör säkerställa att anmälningsskyldigheten 
alltid följs utan personalens övervägande, att alla förskolor har 
tydliga rutiner för orosanmälningar, att förskolan deltar i 
socialtjänstens möten vid behov för barnets bästa, samt att 
orosanmälningar systematiskt analyseras för hela stadsdelsområdet. 
 
Utifrån revisionens resultat har förvaltningen tagit fram åtgärder för 
de kommunala förskolorna i Järva. Dessa inkluderar bland annat att 
rektorer systematiskt ska informera och fortbilda personal om 
anmälningsskyldigheten, säkerställa tydliga rutiner för 
orosanmälningar, delta i socialtjänstens möten vid behov och 
systematiskt samla samt analysera statistik om orosanmälningar för 
att bättre identifiera barn i behov av stöd. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/856-2 (Godkänd - R 1) Begäran om yttrande 
över revisionsrapporten Orosanmälan i förskolan 

 JÄRVA 2024/856-3 Revisionsrapport nr 2 2024 
Orosanmälningar i förskolan 
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§ 10 
Avveckling av förskoleverksamhet Faringeplan 8  
JÄRVA 2024/1131 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar med hänvisning till minskat 
barnantal i området och driftsekonomi att avveckla 
förskoleverksamheten på Faringeplan 8 från hösten 2025. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Under ett antal år har stadsdelen haft ett sjunkande barnantal vilket 
innebär att det finns förskolor som inte når full beläggning. Utifrån 
befolkningsprognosen väntas behovet av  förskoleplatser i Tensta 
minska ytterligare under kommande år. Barnantal väntas sjunka 
ytterligare i Tensta-Hjulsta. Bedömningen av det framtida behovet 
av förskoleplatser baseras på en sammanvägning av flera variabler, 
bland annat befolkningsprognos, geografisk placering, föräldrars val 
av kommunal eller fristående förskola och lokalernas kondition och 
beskaffenhet. Utifrån nedanstående befolkningsprognos gör 
förvaltningen bedömningen att förskoleverksamheten på 
Faringeplan 8 bör avvecklas. Förskolan har i dagsläget 16 barn som 
hösten 2025 börjar skolan. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11 
Överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 
mellan föreningen Tensta Träff och Järva 
stadsdelsförvaltning 2025-2027  
JÄRVA 2024/1130 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd ger stadsdelsdirektören i uppdrag att teckna 
överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap med 
föreningen Tensta Träff för perioden 2025-2027 samt avsätter 
1 500 000 kronor per år under partnerskapets giltighetstid 
 

Sammanfattning av ärendet  
Föreningen Tensta Träff bildades i slutet av 2023 och har sedan 
dess arbetat med förberedelser för att ta över förvaltningen av 
Tensta Träffs lokaler från Rädda Barnen från och med 2025. Under 
hösten 2024 har förvaltningen och föreningen gemensamt utarbetat 
ramarna för en överenskommelse om IOP som föreslås gälla under 
tre år, från 2025 till och med 2027. 
 
Den övergripande målsättningen för överenskommelsen om IOP är 
att Tensta Träff utvecklas till en långsiktigt hållbar, självständig 
medborgardriven mötesplats som utgör ett nav för invånare och 
civilsamhälle i Tenstaområdet. För att uppnå detta mål ska 
partnerskapets fokus vara att utveckla föreningens kapacitet att 
driva mötesplatsen på ett effektivt och hållbart sätt. Under de tre år 
som partnerskapet pågår ska fokus succesivt förflyttas från insatser 
riktade till föreningens struktur och kompetens till föreningens 
förmåga att fylla lokalen Tensta Träff med efterfrågade aktiviteter. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna en överenskommelse om IOP med föreningen 
Tensta Träff för perioden 2025-2027 samt avsätter 1 500 000 kronor 
per år under partnerskapets giltighetstid. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) deltar inte i beslutet. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle återremittera ärendet. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Stadsdelsnämnden beslutade att avgöra ärendet 
idag. 
  
Därefter föreslog ordföranden Rashid Mohammed (V) att nämnden 
skulle besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation  
Åsa Nilsson Söderström (L)  reserverar sig mot beslutet. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1130-1 (Godkänd - R 1) Överenskommelse 
om idéburet offentligt partnerskap mellan föreningen Tensta 
Träff och Järva stadsdelsförvaltning 2025-2027 

 JÄRVA 2024/1130-2 Bilaga 1 - Överenskommelse om 
idéburet offentligt partnerskap mellan föreningen Tensta 
Träff och Järva stadsdelsförvaltning 2025-2027 

 JÄRVA 2024/1130-3 Bilaga 2 - Föreningen Tensta Träffs 
Verksamhetsplan samt Vision 2025 - 2027 

 JÄRVA 2024/1130-4 Bilaga 3 - Stadgar - Föreningen Tensta 
Träff 
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§ 12 
Medborgarförslag om informationsskyltar vid 
platser/föremål som har upprättats som ett resultat av 
medborgarförslag  
Svar på medborgarförslag 
JÄRVA 2024/679 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd antar medborgarförslaget delvis i enlighet 
med tjänsteutlåtandet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag har inkommit med en önskan att det monteras 
informationsskyltar vid platser/föremål som har tillkommit som ett 
resultat av medborgarförslag t ex vid utegym, bänkar, 
skateboardparker mm. Det ska också framgå när förslaget lämnats 
och när det beslutats av nämnden. Idén syftar till att motivera fler 
att skriva förslag samt stärka lokaldemokratiska krafter. 
 
Förvaltningen ser positivt på förslaget att informera genom 
exempelvis informationsskyltar vid byggnationer, utsmyckning mm 
som har tillkommit som ett resultat av medborgarförslag. 
Förvaltningen föreslår att skylt sätts upp där det bedöms lämpligt. I 
de fallen skylt inte bedöms lämpligt bör annat sätt att förmedla 
informationen ses över. Exempelvis skulle informationen om vilka 
platser/föremål som har tillkommit som resultat av 
medborgarförslag kunna delges digitalt, förslagsvis på stadens 
hemsida. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/679-7 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag att 
informera om genomförda medborgarförslag 

 JÄRVA 2024/679-2 Medborgarförslag gällande 
informationsskyltar vid platser eller föremål som har 
upprättats som ett resultat av 
medborgarförslag_Bortredigerad 
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§ 13 
Medborgarförslag om utegym i grönområdet vid Bromma 
flygplats  
Svar på medborgarförslag 
JÄRVA 2024/815 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd avslår medborgarförslaget i enlighet med 
tjänsteutlåtandet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag har inkommit som går ut på att anlägga ett 
nytt utegym i närheten av Blomsterlandet i Bromma. 
 
Förvaltningen ser positivt på utegym då de ger möjlighet till fysisk 
aktivitet vilket är bra för folkhälsan. I staden finns över hundra 
utegym och åtta av dem finns i Järva stadsdelsområde. Det närmaste 
i Järva för förslagslämnaren ligger i Gryningsparken i centrala 
Spånga, och i Bromma finns Beckomberga och Nälsta utegym i 
närheten. I nuläget har förvaltningen inga planer på att anlägga ett 
utegym i området men tar med sig förslaget för framtida planering. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Åsa Nilsson Söderström (L) lade 
fram ett förslag och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 
det. 
  
Patrick Amofah (C) ansluter sig till M+L förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderström (L) och 
Patrick Amofah (C) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  
Förslag till beslut: 

1. Att stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till 
beslut. 
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2. Att stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att 
återkomma med lämplig placering av ett nytt utegym i 
Spånga, företrädelsevis i Sundby eller i Flysta. 

  
Vi tackar förslagsställaren för ett konstruktivt medborgarförslag. 
Utegym är en förhållandevis billig investering som både skapar 
trivsel och bidrar till goda möjligheter till fysisk aktivitet vilket är 
bra för folkhälsan. 
Det vore bra för Spånga att få tillgång till ytterligare en sådan 
möjlighet och skulle samtidigt skicka en signal till Spångaborna om 
att stadsdelen har en vilja att göra investeringar i Spånga. Med tanke 
på inflyttningen till Bromstensstaden skulle behovet av utegym 
sannolikt öka framledes dessutom. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/815-6 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om 
utegym Bromma 

 JÄRVA 2024/815-2 Medborgarförslag om utegym i 
grönområdet vid Bromma flygplats_Bortredigerad 
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§ 14 
Medborgarförslag om servering av mat under lov för 
ekonomiskt utsatta barn  
Svar på medborgarförslag 
JÄRVA 2024/926 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att avslå medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har från Järva stadsdelsnämnd mottagit ett 
medborgarförslag om servering av mat under lov för ekonomiskt 
utsatta barn. Förvaltningen anser att det är viktigt att alla barn får 
näringsriktiga måltider. Det finns möjlighet att ansöka om 
ekonomiskt bistånd för de föräldrar som har problem med 
försörjningen. Det är inte möjligt för stadsdelsförvaltningen att 
genomföra matservering på det sätt som medborgarförslaget avser. 
Förvaltningen har inte tillgång till matsalskök som krävs för att 
uppfylla förslaget. 
 
Det som förvaltningen har gjort under lov är att erbjuda förstärkt 
mellanmål. Från första juli 2025 tas avgiften till fritidsklubben (10-
13 år) bort i staden. Även inom fritidshem (6-9 år) finns möjlighet 
till lunch under sommaren. Förvaltningen föreslår därmed att 
medborgarförslaget avslås och hänvisar till fritidshem och 
fritidsklubb, samt att mellanmål ofta serveras i förvaltningens 
verksamheter under loven. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/926-7 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag - 
servering av mat under lov för ekonomiskt utsatta barn 

 JÄRVA 2024/926-3 Bilaga - Medborgarförslag om servering 
av mat under lov för ekonomiskt utsatta barn_Bortredigerad 
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§ 15 
Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning: 
Förhandsbedömningar inom barn och ungdom  
Rapport från socialförvaltningen, SOF 2023/605 
JÄRVA 2024/788 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och lägger rapporten till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En rapport från socialförvaltningen inkom den 30 augusti 2024 till 
Järva stadsdelsnämnd gällande kvalitetsgranskning av 
förhandsbedömningar för barn 0-12 år, lämnat av 
socialförvaltningens socialtjänstinspektörer. Mot bakgrund av 
inkommande rapport anser socialtjänstinspektörerna att 
stadsdelsnämnden bör arbeta med förbättringsåtgärder i enlighet 
med kvalitetsgranskningens förslag. 
 
Förvaltningen bedöms utifrån de redovisade slutsatserna ha bedrivit 
verksamheten på ett tillfredställande sätt. Vidare bedöms 
förvaltningen ha bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt sätt 
enligt de formella kraven av handläggning. Den samlade 
bedömningen är att förvaltningens genomförande av handläggning 
inom ramen för förhandsbedömningar i huvudsak har varit 
tillräcklig. Socialtjänstinspektörernas rekommendationer vad gäller 
barns delaktighet arbetas med genom barnsamtal och 
samtalsverktyg. Ökad samverkan med andra aktörer fortskrider där 
förbättrad dokumentation framgår. Rekommendationerna följs upp 
genom nämndens ledningssystem för systematiskt kvalitetsarbete. 
 
Förvaltningens slutsats beträffande redogörelse om 
socialtjänstinspektörernas granskning är att det arbete som bedrivs 
inom ramen för kärnverksamhet, nämndens ledningssystem för 
systematiskt kvalitetsarbete och projekt för tillgängliga och tidigt 
förebyggande insatser går i linje med förbättringsförslagen och ska 
fortsätta. 
  
Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och lägger rapporten till 
handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/788-2 (Godkänd - R 1) 
Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning: 
Förhandsbedömningar inom barn och ungdom, SOF 
2023/605 

 JÄRVA 2024/788-1.3 Protokollsutdrag från Socialnämnden 
2024-08-27 § 17 - Förhandsbedömningar Barn 0-12 år - 
Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning  

 JÄRVA 2024/788-1.1 Socialförvaltningens tjänsteutlåtande - 
Förhandsbedömningar Barn 0-12 år - 
Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning 

 JÄRVA 2024/788-1.2 Bilaga - Förhandsbedömningar Barn 
0-12 år - Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning 
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§ 16 
Ekonomisk månadsrapport  
JÄRVA 2024/11 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner denna månadsrapport. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sammantaget prognostiseras en budget i balans efter 
resultatöverföringar. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 17 
Motion om upprättande av ett monument över HBTQ-
personers kamp  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, diarienummer KS 
2024/948 
JÄRVA 2024/883 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En motion om att upprätta ett monument över HBTQ-personers 
kamp på torget i Rinkeby från Gabriel Kroon (SD), Linneá Vinge 
(SD) och Anders Lindman (SD) har remitterats till Järva 
stadsdelsnämnd av kommunstyrelsen. Förvaltningen ser positivt på 
förslaget att upprätta ett monument i staden. Förvaltningen anser 
däremot att historisk och samtida diskriminering av hbtqi-personer 
inte är ett områdesproblem utan ett samhällsproblem och bör 
behandlas som ett sådant även vid placering av minnesmonument. 
Förvaltningen anser därtill att beslut om plats för monument bör ske 
i dialog med representanter från hbtqi-rörelsen. Förvaltningen 
föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Robert Westerlund (SD) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Robert Westerlund (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Järva stadsdelsnämnd tillstyrker motionen. 
2. Därutöver anföra följande: 
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Det är korrekt att diskriminering av HBTQI-personer är ett 
samhällsproblem och inte ett områdesproblem. Det förändrar dock 
inte att samhällsproblemets omfattning skiljer sig markant mellan 
olika områden: i Järva sker fritidsverksamheten för HBTQI-
ungdomar på en hemlig adress medan Södermalm fram till nyligen 
haft en internationellt uppmärksammad HBTQI-förskola. Om man 
bara följer processen utan att aktivt uttrycka sitt intresse för att få 
monumentet i sin stadsdel finns det en risk att placeringen blir på 
Södermalm eller Kungsholmen. Det vill säga platser som redan 
präglas av en förhållandevis hög acceptans för HBTQI-uttryck. 
Sverigedemokraterna anser att det här är ett ypperligt tillfälle för 
stadsdelen att visa att man stöttar sina HBTQI-invånare samtidigt 
som ingen enskild pekas ut. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/883-3 (Godkänd - R 1) Remiss - Motion om 
upprättande av ett monument över HBTQ-personers kamp  

 JÄRVA 2024/883-1.1 Motion om upprättande av ett 
monument över HBTQ-personers kamp 

 JÄRVA 2024/883-1 Följebrev Motion om upprättande av ett 
monument över HBTQ-personers kamp, KS 2024/948 
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§ 18 
Motion om orosanmälan för äldre  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Stockholm stad. 
Dnr KS 2024/913 
JÄRVA 2024/900 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd har ombetts att yttra sig över en motion från 
kommunstyrelsen. I en motion föreslår Thomas Wihlman, 
Centerpartiet att en utredning startas för att utreda en ny funktion, 
Orosanmälan för äldre. 
 
Järva stadsdelsförvaltning anser att frågan är viktig när det gäller 
oro för våra äldre personer. Men bedömer att det redan finns 
upprättade funktioner när det gäller oro för äldre och att det därmed 
inte behöver införas en ny funktion Orosanmälan för äldre. 
Förvaltningen ser däremot att en stadsövergripande 
informationskampanj gällande orosanmälan för äldre skulle vara 
upplysande för stadens medborgare. 
 
Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
Robert Westerlund (SD) ansluter sig till Patrick Amofah (C) förslag 
till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Patrick Amofah (C) och Robert Westerlund (SD) reserverade sig 
mot nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 
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1. Delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen. 

2. Att inkludera orosanmälan för äldre bland stadens e-tjänster. 
3. Att funktionen orosanmälan för äldre synliggörs på stadens 

hemsida. 
4. Att därutöver anföra följande: 

  
Det är positivt att Järva stadsdelsförvaltningen tycker att det är 
viktigt med en stadsövergripande informationskampanj gällande 
orosanmälan för äldre  och att den  typen av satsning skulle vara 
upplysande för stadens medborgare. Om en person söker på 
”orosanmälan” på stadens hemsida får denne i dagsläget sju träffar. 
Tre av dessa rör orosanmälan för barn under 18 år, de andra har 
information om relationsvåld, skolplikt, telefonnummer till 
socialtjänsten och det sista sökresultatet är en revisionsrapport. 
Under flikarna som rör äldreomsorg finns information om 
färdtjänst, anhörigstöd, nyckelfrihemtjänst och olika avgifter för 
äldreomsorg. Inte heller här hittar vi något som berör oro för äldre. 
Det är uppenbart att informationen om möjligheten att orosanmäla 
äldre behöver tydliggöras på Stockholms stads hemsida. 
  
Flertalet andra kommuner har tydlig information kring orosanmälan 
för äldre på sin hemsida och har även e-tjänster för detta, likt den 
Stockholms stad har för orosanmälan av barn. Vi i Centerpartiet vill 
därför att stadens e-tjänst för orosanmälan även inkluderar personer 
över 18 år och att funktionen synliggörs på stadens hemsida. 
Information kan även med fördel sättas upp i stadens verksamheter 
som riktar sig till äldre personer. För en person som befinner sig i 
en särskilt utsatt situation kan en uppsökande kontakt vara 
skillnaden mellan ett liv med stöd eller ett liv i misär, och i värsta 
fall på liv och död. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/900-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteskrivelse- 
Motion om orosanmälan för äldre  

 JÄRVA 2024/900-1.1 Motion om orosanmälan för äldre  
 JÄRVA 2024/900-1 Följebrev Motion om orosanmälan för 

äldre , KS 2024/913 
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§ 19 
Motion om att bredda parkeringsövervakningens 
uppdrag med ett mer serviceinriktat och 
trygghetsskapande perspektiv  
JÄRVA 2024/901 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Motion om att bredda 
parkeringsövervakningens uppdrag med ett mer serviceinriktat och 
trygghetsskapande perspektiv ” skriven av Johan Nilsson (M). 
 
I motionen föreslås att parkeringsvakterna ska få ett utökat uppdrag 
genom att bli stadsvärdar. Uppdraget innefattar tre uppgifter. 
  

1. Att anmäla brister i utemiljön i stadens system för 
felanmälningar. 

2. Att ha direkt kontakt med ordningsvakter för att de ska få 
snabbare information om var de för stunden behövs bäst. 

3. Att ge tips och råd om platser och sevärdheter till turister 
och stockholmare. 

 
Förvaltningen ser positivt på att stadens system för felanmälningar 
och synpunkter om stadens utemiljöer används av så många parter 
som möjligt. Förvaltningen anser att det brottsförebyggande- och 
trygghetsskapande arbete som redan pågår ger förvaltningen med 
samverkansparter god kännedom om det dagsaktuella läget 
avseende säkerhet och trygghet. Vid akuta händelser ser 
förvaltningen att samtliga funktioner som arbetar på stadens 
uppdrag kontaktar SOS Alarm. Att ge tips och råd om platser och 
sevärdheter hanteras redan delvis av förvaltningen genom 
medborgarvärdarnas uppdrag. 
 
I övrigt överlämnar stadsdelsförvaltning att bedöma lämpligt 
innehåll i parkeringsvakternas uppdrag till Trafikkontoret som 
ansvarar för upphandling av Stockholms stads 
parkeringsövervakning på gatumark. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/901-2 (Godkänd - R 1) Motion om att bredda 
parkeringsövervakningens uppdrag 

 JÄRVA 2024/901-1.1 Motion om att bredda 
parkeringsövervakningens uppdrag med ett mer 
serviceinriktat och trygghetsskapande perspektiv 

 JÄRVA 2024/901-1 Följebrev Remiss av Motion om att 
bredda parkeringsövervakningens uppdrag med ett mer 
serviceinriktat och trygghetsskapande perspektiv 
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§ 20 
Prioriterat gångvägnät för Stockholms stad. Beslut om 
antagande  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2024/976 
JÄRVA 2024/970 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Ärendet justeras omedelbart 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen välkomnar ett verktyg som underlättar för planering 
av stadsmiljö så att den främjar gångtrafikanters möjligheter till 
orienterbara, tillgängliga, trygga och där så är möjligt, vackra stråk. 
För att till detta lägga hälsoaspekter anses det viktigt att där så är 
möjligt koppla de prioriterade stråken till de rekreativa stråken för 
att ytterligare motivera invånare till rörelse. Under planering av 
stråken bör även växtlighet som mildrar effekter av extremväder 
samt ökar trivsel och därmed motivationen att gå tas med i 
beaktande. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/970-3 (Godkänd - R 1) Remissvar prioriterade 
gångvägar 

 JÄRVA 2024/970-1.1 Remiss - Stockholms prioriterade 
gångvägnät 

 JÄRVA 2024/970-1 Följebrev Prioriterat gångvägnät för 
Stockholms stad. Beslut om antagande, KS 2024/976 
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§ 21 
Serveringstillstånd vid restaurang Volt Bistro  
Svar på remiss från Socialförvaltningens tillståndsenhet, 
diarienummer 9.1.1–9504/2024 
JÄRVA 2024/1078 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan från Kista Service Provider 
AB om serveringstillstånd för spritdrycker, vin, starköl och andra 
jästa alkoholdrycker till allmänheten i restaurang Volt Bistro och 
överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kista Service Provider AB ansöker om tillstånd för stadigvarande 
alkoholservering för allmänheten i restaurang Volt Bistro måndag 
till söndag, kl. 11:00 – 01:00. Förvaltningen föreslår att Järva 
stadsdelsnämnd tillstyrker att ansökan om serveringstillstånd i 
restaurang beviljas. Detta under förutsättning att lagstadgade 
ordningsföreskrifter och åldersgränser för servering/försäljning av 
alkohol, tobak och spel följs. Förvaltningen föreslår också att ägare 
och all serveringspersonal genomgår en utbildning i ansvarsfull 
alkoholservering. Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd 
överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1078-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Remiss gällande nytt serveringstillstånd vid restaurang Volt 
Bistro Kista 

 JÄRVA 2024/1078-1.2 Ansökan - Serveringstillstånd vid 
Volt Bistro 

 JÄRVA 2024/1078-1.1 Ansökan - Serveringstillstånd vid 
Volt Bistro 
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§ 22 
Medborgarförslag om en ny lekplats vid Kistahöjden  
Anmälan av medborgarförslag 
JÄRVA 2024/1123 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att 
bereda inkommet medborgarförslag om en ny lekplats vid 
Kistahöjden 
 

Sammanfattning av ärendet  
Inkommet medborgarförslag om en ny lekplats vid Kistahöjden 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1123-3 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om 
en ny lekplats vid Kistahöjden 

 JÄRVA 2024/1123-2 Medborgarförslag om en ny lekplats 
vid Kistahöjden_Bortredigerad 

 

Sida 45 (54)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 14/2024 
 

2024-12-19 

§ 23 
Anmälan av delegationsbeslut  
JÄRVA 2024/10 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 
  

RK 2023/465 Delegationsbeslut om 
deltagande i 
utbildning/kurs/konferens 
med mera utanför 
Sverige, i övriga Europa 

2023-01-31 Victoria 
Callenmark 

JÄRVA 2024/992 Vidaredelegation av 
beslutanderätt om att 
genomföra upphandling 
av Underhåll och 
besiktning av 
medicintekniska 
produkter 

2024-10-25 Toni 
Mellblom 

ST 2023/552 Vidaredelegation av 
beslutanderätt gällande 
upphandling av 
bemanningstjänster till 
pedagogisk verksamhet 
(förskola och kök) 

2023-06-30 Victoria 
Callenmark 

JÄRVA 2024/938 Vidaredelegation för 
Konsulterande arborister, 
T2023-00819 

2024-10-15 Toni 
Mellblom 

JÄRVA 2024/1010-
1 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Östersunds kommun 

2023-08-07 Elin 
Wahlsten 

JÄRVA 2024/1010-
2 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Eskilstuna kommun 

2023-08-08 Elin 
Wahlsten 

JÄRVA 2024/1010-
3 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Norrtälje kommun 

2023-08-14 Elin 
Wahlsten 

JÄRVA 2024/1010-
4 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Uppsala kommun 

2023-12-08 Elin 
Wahlsten 

JÄRVA 2024/1012-
1 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Sundbybergs stad 

2024-05-27 Elin 
Wahlsten 

JÄRVA 2024/1012-
2 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Sundbybergs stad 

2024-05-27 Elin 
Wahlsten 

JÄRVA 2024/1012-
3 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Sundbybergs stad 

2024-06-07 Elin 
Wahlsten 
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JÄRVA 2024/1012-
4 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Sundbybergs stad 
  

2024-08-15 Elin 
Wahlsten 

JÄRVA 2024/1012-
5 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Sundbybergs stad 

2024-08-15 Elin 
Wahlsten 

JÄRVA 2024/1012-
6 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Sundbybergs stad 

2024-10-16 Elin 
Wahlsten 

JÄRVA 2024/1012-
7 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Botkyrka kommun 

2024-06-07 Elin 
Wahlsten 

JÄRVA 2024/1012-
8 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Nacka kommun 

2024-08-23 Elin 
Wahlsten 

JÄRVA 2024/1012-
9 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Nacka kommun 

2024-08-23 Elin 
Wahlsten 

JÄRVA 2024/1012-
10 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Eskilstuna kommun 

2024-02-23 Elin 
Wahlsten 

JÄRVA 2024/1012-
11 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Eskilstuna kommun 

2024-06-11 Elin 
Wahlsten 

JÄRVA 2024/1012-
12 

Tilläggsavtal 
Bromstensgården - 
Eskilstuna kommun 

2024-06-11 Elin 
Wahlsten 

JÄRVA 2024/1075 Svar på remiss - Annan 
användning, 
Tenstavägen, Vändplan 
Åvingegränd 

2024-11-08 Sofie 
Östergren 

JÄRVA 2024/1074 Svar på remiss - 
Sandupplag, 
Arrendevägen, 
Gunnebogatan, 
Solhemsbackarna 

2024-11-08 Sofie 
Östergren 

JÄRVA 2027/1073 Svar på remiss - 
Sandupplag för 
vinterväghållning, vid 
trappan på Jyllandsgstan 
Knutbygången 

2024-11-08 Sofie 
Östergren 

JÄRVA 2024/1072 Svar på remiss - 
Sandfickor, 
Tavastehusgatan, 
Dalhagens bollplan 

2024-11-08 Sofie 
Östergren 

JÄRVA 2024/1064 Svar på remiss - 
Byggetablering vid 
Lunda/Avestagatan 

2024-11-08 Sunniva 
Wejlemark 

JÄRVA 2024/1012-
13 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Norrtälje kommun 

2024-01-29 Elin 
Wahlsten 

JÄRVA 2024/1012-
14 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Norrtälje kommun 

2024-05-30 Elin 
Wahlsten 
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JÄRVA 2024/1012-
15 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Norrtälje kommun 

2024-07-17 Elin Krook 
(tf 
enhetschef 

JÄRVA 2024/1012-
16 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - 
Norrtälje kommun 

2024-07-17 Elin Krook 
(tf 
enhetschef 

JÄRVA 2024/1093 Svar på remiss gällande 
markupplåtelse, 
Avestagatan, Spånga 

2024-11-22 Sofie 
Östergren 

  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1821459 (Godkänd - R 2) Anmälan av delegationsbeslut 
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§ 24 
Protokoll för pensionärsrådet  
JÄRVA 2024/5 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 12 december anmäls. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 25 
Protokoll för funktionshinderrådet  
JÄRVA 2024/6 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 12 december anmäls. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 26 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att bereda 
inkomna skrivelser. 
 
Inkomna skrivelser 

 Skrivelse från Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) angående 
högtider på vård- och omsorgsboenden. 

 Skrivelse från Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) angående 
felaktiga utbetalningar och frågor om regler som gäller för 
kommunen vid felaktiga utbetalningar. 

 Skrivelsen från Åsa Nilsson Söderström (L) om hur den 
rödgröna majoritetens budget drabbar omhändertagna och 
placerade barn. 
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§ 27 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
november 2024  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 
Förteckning för Järva stadsdelsnämnd (november) finns i pärm på 
sammanträdet. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 28 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag med mera  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 
  

 Mötesanteckningar från KPR-samverkan 2024-11-05 
 Socialnämnden 2024-11-20 § 11 – Genomlysning av 

boendekedja för våldsutsatta FSK 2024/433 
 Kommunfullmäktiges beslut 2024-12-02 § 17 - Reviderade 

riktlinjer för handläggning av ärenden gällande 
ensamkommande barn och unga 

 kommunfullmäktiges beslut 2024-12-02 § 18- Stockholms 
stads program för stöd till anhöriga 

 Kommunfullmäktiges beslut 2024-12-02 § 31 - Uppföljning 
av budget 2024 - Tertialrapport 2 med delårsbokslut per den 
31 augusti 

 Nytt förvaltningskontor för Järva stadsdelsförvaltning, 
Kämpinge 2:1. Utredningsbeslut 

 Beslut i Socialnämnden 2024-12-10 § 20 – Ledsagning 
enligt SoL och ledsagarservice enligt LSS för barn och unga 
vuxna 

 Beslut i socialnämnden 2024-12-10 § 13 – 
Enkätundersökning inom ekonomiskt bistånd 2024 

 Beslut i Socialnämnden 2024-12-10 § 12 – Fördjupad analys 
av utvalda resultat från Socialtjänstrapport 2023 

 Beslut i socialnämnden 2024-12-10 § 11 – Mätning av 
droger i avloppsvatten 2024 

 Beslut i Socialnämnden 2024-12-10 § 21 – Fördelning av 
lokala utvecklingsmedel och medel för utveckling och 
lärande genom studiebesök/resor 2025 

 Protokoll från KPR, Kommunstyrelsens pensionärsråd, 
sammanträde den 10 december 

 Protokoll MBL §11 - Verksamhetsplan 2025 Järva 
stadsdelsförvaltning 

   
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 14/2024 
 

2024-12-19 

§ 29 
Förvaltningens och nämndens information och frågor  
Inget togs upp. 
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